  Γλώσσα Α΄ Τάξης   (15/05/2020)
                    Θυμάσαι;    
Όταν ήμασταν στην ταξούλα μας, είχαμε μάθει ότι :     
       
Τα φωνήεντα είναι επτά (7)
και φωνάζουν   δυνατά
                α  ( άλφα)
                ε  (έψιλον)
                ι   (γιώτα)
                η  (ήτα)
                υ  (ύψιλον)
                ο  (όμικρον)
                ω  (ωμέγα)

   Όταν όμως ενωθούν,
   παρεούλες δημιουργούν.
Το  ι   και  το υ πάντα τονίζεται, όταν χρειαστεί.    
εί         ι        
οί         ι
αί        ε               
αύ       αβ   ή    αφ
εύ        εβ   ή     εφ
       και  ονομάζονται
      Δίψηφα φωνήεντα 
Καράβια
[bookmark: _GoBack]Δες στο διαδίκτυο, το παραμύθι με τη Μάγισσα Χωρίστρα, που κρατούσε το ραβδί με τα μαύρα πετράδια (τα διαλυτικά) και διέλυε, χώριζε τις παρεούλες των φωνηέντων:
 https://www.youtube.com/watch?v=1h9jIdESssc&t=106s  
          ( Η μάγισσα Χωρίστρα-Μαθαίνω για τα Διαλυτικά)
Στη συνέχεια, διάβασε με προσοχή το κείμενο του βιβλίου Γλώσσας,στη σελίδα 36.Τη λεξούλα που έχει τα δυο μαύρα πετράδια πάνω της, (τα διαλυτικά), κύκλωσέ την και προσπάθησε να τη διαβάσεις σωστά.
Διάβασε όλο το κείμενο και βάλε Χ στο σωστό τετραγωνάκι.
Ο θείος Παύλος μαζεύει καράβια και έχει φτιάξει μια μεγάλη συλλογή.
  Σωστό                              Λάθος   

Το αγαπημένο του καράβι είναι η ‘’ ΣΑ’Ι’ΤΑ ’’,ένα ξύλινο καΐκι με πανιά.
   Σωστό                              Λάθος   

Τα πολεμικά πλοία στην αρχαία Ελλάδα είχαν ζωγραφισμένα δύο τεράστια μάτια στα πλαΐνα της πλώρης τους.
    Σωστό                              Λάθος   
      

1.Εργασία Γλώσσας
Γράψε τις παρακάτω λεξούλες στο κόκκινο τετράδιο. 
Προσοχή, μην ξεχάσεις να βάλεις τόνο!
η   εικονα,            το   αλευρι,          το  κρεοπωλειο,         
η    σημαια ,         εγω  ψαρευω,    το  μαχαιρι,                     το  καλοκαιρι ,    ο    τοιχος ,           ο     ταυρος, 
το  σχολειο ,        τα   παιδακια,     το   γραφειο,
οι    λαγοι,            η     σαυρα,          το   πευκο 
τα   παιχνιδια,     η    αιθουσα,        ο    ναυτης,     
 η    οικογενεια ,   οι   λαγοι,           εγω   παιζω,                  ο    ψευτης,          τα   απογευματα,   το   βιβλιοπωλειο,
 (
      
Πού τονίζονται
;
)
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Μην ξεχάσεις τι έκανε η Μάγισσα Χωρίστρα. 
    Δες τα παρακάτω παραδείγματα. 

1. Στη λέξη  μαϊμού,  έβαλε τα πετράδια πάνω στο  ϊ   και χώρισε το  αι. 
2. Κάποιες λέξεις για να χωριστούν, θέλουν και τόνο και πετράδια, 
όπως η λέξη  φαΐ.
Αν της βάλουμε μόνο τόνο, θα τη διαβάζαμε   φαί : φε   π.χ.  φαίνεται 
Αν της βάλουμε και τόνο και πετράδια, τότε θα τη διαβάσουμε   φαΐ  :  φ    α    ι   
 3. Άλλες φορές, αν τονίζεται το πρώτο γραμματάκι στις παρεούλες  αι,ει,οι,αυ,ευ, τότε έχουν χωριστεί ,έχουν διαλύσει την παρέα τους και δε χρειάζεται να βάλουμε και τα πετράδια-διαλυτικά.
π.χ.  το  ρολόι  ,το  τσάι, ο γάιδαρος
2.Εργασία Γλώσσας
Γράψε τις παρακάτω λεξούλες στο κόκκινο τετράδιο. 
Προσοχή, μην ξεχάσεις να βάλεις τόνο και τα πετράδια, όπου χρειάζεται!
το  κομπολοι        το  καικι                 το  ρολοι                η  σαιτα 
η  κοροιδια           το  τσαι  
εγω  κοροιδευω
το  γαιδουρι      
το  γαιδουρακι 
η   νεραιδα 
  
           Ελπίζω  η Μάγισσα Χωρίστρα 
          να σας βοήθησε…
        Καλό Σαββατοκύριακο 
          και καλό… μπανάκι!!!           
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